
1.  

2.  

3.  

Warszawa, 2017-09-12

Jarosław Gonciarz

minister cyfryzacji

Interpelacja nr 15302

Interpelacja w sprawie cyberbezpieczeństwa i globalnych 
ataków ransomware

Szanowna Pani Minister,

w maju i czerwcu bieżącego roku byliśmy świadkami globalnego cybernetycznego ataku ransomware, 
który zaatakował w 150 krajach. Pierwszy atak miał miejsce w maju i niestety powtórzył się kilka 
tygodni później. Szwajcarska rządowa agencja MELANI poinformowała, że największe szkody wskutek 
ataku wystąpiły na Ukrainie, w Rosji, Anglii, a także w Indiach.

W związku z atakiem, problemy miało wiele koncernów, firm, banków, sieci telekomunikacyjnych.
W przypadku naszego kraju, media również informowały o problemach wielu firm. Ataków hakerskich 
nie sposób wyeliminować w całości, ale ich ilość w ostatnim czasie jest stosunkowo wysoka. Firma 
Check Point zaprezentowała niedawno ranking państw, w których sieci firmowe ulegały atakom 
hakerskim. W naszej skali, czyli europejskiej - najbardziej zagrożonymi państwami są: Macedonia (69,6), 
Gruzja (62,6) i Albania (53,3). Niepokojąca jest także sytuacja polskich sieci firmowych, ponieważ 
ulokowaliśmy się na 6 miejscu w Europie wśród krajów z największą liczbą ataków, a nasz indeks 
zagrożenia oscyluje na poziomie 34,4 pkt.

W związku z opisaną powyżej problematyką, kieruję do Pani Minister następujące pytania:

Czy Ministerstwo Cyfryzacji oraz inne resorty posiadają odpowiednie zabezpieczenia, by 
przeciwdziałać atakom, które miały miejsce w maju i czerwcu bieżącego roku?
Czy Ministerstwu znana jest skala szkód jakie wyrządził opisany atak na terenie naszego 
kraju?
Czy w związku z powyższym atakiem, zostały podjęte jakiekolwiek kroki, by wzmocnić 
bezpieczeństwo cybernetyczne w resortach i podległym im jednostkach?

 

Poseł na Sejm RP

Jarosław Gonciarz


